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Katarína Tomášiková

Ježiš

V tom meste presvätom, Betleheme Júdovom,
narodil sa chlapec nám veľmi známy,
menom je nazvaný - Ježiš preslávny.

On sa tu narodil, aby nás zachránil,
aby nás zachránil a pravdu naučil.

Bola to prevzácna hodina presvätá,
keď pastier zvestoval a ľudu povedal,

všetci to slávili, všetci sa radovali,
keď Spasiteľa ich oči videli.

Nikto to nevedel, len ten Boh jediný,
čo a ako to bude a ako sa stane.
Ubehlo odvtedy dvetisíc rokov,

ako On u Otca sedí po pravici
a s horkou túžbou na tento svet hľadí,

ako ľud biedny tuná si prežíva.
Veľká ohavnosť je na tomto svete,

že to už nemôžu zniesť ani veriace duše.

Preto ešte málo teraz sa zoprite,
aby ste mohli premohnúť

to, čo vám do cesty zastane.
Nepriateľ zúrivý deň čo deň útočí,

ale Ty s Ježišom držíš sa za ruky,
On ťa tu nepustí, silu ti On dáva,

Jeho mocná ruka vždy ťa požehnáva.
Na modlitbe bdejúc v Jeho prítomnosti

premôžeme všetko, ba i neprávosti.
On je vždycky s nami, hoci my aj spíme,
On nám krásne sníčky a pravdu zvestuje.
Ježiš je vždy s nami, či doma, či v práci,

On nám silu dáva, a pritom nás chráni. 

Svetlo sveta



Doba pred narodením Pána Ježiša v Izraeli bola zvláštne 
poznačená. Vládla temnota, bezprávie, náboženstvo. Nebolo 

počuť hlas proroka, lebo Boh mlčal. Ľud blúdil ako ovce 
bez pastiera, každý robil, čo chcel a správal sa ako si myslel, 

že je dobre. Avšak bez vodcovstva, bez úpravy zhora. Bez 
perspektívy. Zasľúbenie dávno znelo: „Ľud, čo kráča v tmách, 

uvidí veľké svetlo, nad tými, čo bývajú v krajine temnoty, 
zažiari svetlo“ (Izaiáš 9:1), ale kto mal uši, aby počul a srdce, 

ktoré očakáva na splnenie zasľúbenia? 
V určenom čase narodil sa Mesiáš. V čase najväčšej tmy 

narodil sa Ježiš, ako Svetlo sveta.
„Na počiatku bolo Slovo a Slovo bolo u Boha a Boh bol to 
Slovo. Toto Slovo bolo na počiatku u Boha. Ním povstalo 
všetko a bez Neho nepovstalo nič, čo povstalo. V Ňom bol 

život a život bol svetlom ľudí. To svetlo svieti v tme, ale tma 
Ho nepohltila... Bolo vo svete a svet Ním povstal, ale svet 
Ho nepoznal. Do svojho vlastného prišiel, a Jeho vlastní 

Ho neprijali. Ale tým, čo Ho prijali, dal moc stať sa deťmi 
Božími, tým, čo veria v Jeho meno, ktorí boli splodení nie z 
krvi, ani z telesnej žiadosti, ani z vôle muža, ale z Boha. A to 
Slovo stalo sa telom, prebývalo medzi nami, a my sme hľadeli 
na Jeho slávu ako na slávu jednorodeného od Otca, bolo plné 

milosti a pravdy.“ Ján 1:1-14
Redakcia časopisu Manna Vám praje príjemné prežitie 

vianočných sviatkov a nadovšetko naším prianím je, aby ste 
v tomto temnom čase, keď nie ročné obdobie, ale okolnosti 

a smer, v ktorom ide tento svet, prinášajú tmu do života, našli 
a prijali Svetlo, ktoré žiadna tma nepohltí.

„Potom im zase hovoril Ježiš a riekol: Ja som svetlo sveta. 
Ten, kto mňa nasleduje, nebude chodiť vo tme, ale bude mať 

svetlo života.“ Ján 8:12
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4 perom kazateľa

Aby bolo slovo vypovedané, musí prejsť určitým 
procesom. Najprv sa niekde v úzadí mysle utvorí, potom 
neznámou pre nás cestou sa dostane do úst a hlasiviek. 
Myseľ tou celou cestou má kontrolu nad slovom. Tak sa 
slovo vysloví. Počutie slova je zasa cesta opačná - cez 
ústroje slucha cestuje do mysle.

Slovo je Boží výmysel. Bolo prv než všetko ostatné, čo 
bolo vymyslené a stvorené. Len bytosti vyššieho stupňa 
majú tento dar. Boh hovorí, anjeli majú tú schopnosť a 
tiež človek. Tento dar, ľuďom od Stvoriteľa, je veľmi 
vzácny, zatiaľ čo ho správne používajú. Ľudia hovoria 
a sa dorozumievajú mnohými jazykmi. Veľmi často 
sa vyslovujú aj slová márne, prázdne, rúhavé, klamné, 
urážlivé, pokrytecké.

Slovo

Naše pravidlá, 
obyčaje 

a tradície sú 
preto dočasné, 

lebo nie sú 
slovom Božím.

Slovom Božim je všetko stvorené
„Slovom Hospodinovým učinené sú nebesia a dychom 
jeho úst všetko ich vojsko... Lebo on povedal a stalo 
sa, on rozkázal a postavilo sa“ (Žalmy 33:6, 9). Slovo 
Božie má moc stvárať. Tak ako Boh slovom stvára, dal 
aj ľuďom, aby v ich slove bola stvoriteľská moc. Dostali 
dar hovorenia a dar Ducha Svätého a v tých daroch je 
moc. Stačí malá čiastka Božieho Ducha v človekovi 
vytvoriť veľké veci. Táto moc v ľuďoch je predsa iba 
malá čiastka, tak ako kvapka v Božom oceáne moci.
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Ján Tomášik st.

Prv ako boli zem a nebesá bolo slovo. „Veky sú 
ustrojené slovom Božím“ (Židom 11:3).
„Na počiatku bolo slovo...“ (Ján 1:1). 

Božie slovo je pravdivé
Na také slovo sa môžeme spoľahnúť. Ono nelichotí 
nikomu ani nikoho nedáva do popredia. 
Všetkým dáva rovnaký odkaz. Keď Boh vysloví slovo, 
to je rovnaké splneniu. Nás posväcuje, ako povedal Pán 
Ježiš: „Posväť ich v svojej pravde, tvoje slovo  
je pravda“ (Ján 17:17).

Aj naše slovo má byť pravdivé. Preto apoštol písal: 
„Hovorím pravdu v Kristovi a nelužem“ (Rimanom 
9:1). Tiež zo Zjavenia Jána odkazuje a upevňuje slovo: 
„Píš! Pretože tieto slová sú verné a pravdivé“ 
(Zjavenie 21:5).

Božie slovo je večné
Ako je slovo tvorivé, tak je večné. Keď je vyslovené, 
nevracia sa späť, ale vykoná, na čo je poslané. Pán Ježiš  
povedal: „Nebo a zem pominú, ale moje slová nikdy 
nepominú“ (Matúš 24:35).

Boh skrze slovo a skrze Ducha vytvoril život. Keď 
jedno z týchto chýba, život sa stráca. Zem sa slovom 
postavila a z nej Boh učinil telo človeka, ale v ňom 
započal život iba vtedy, keď mu do nozdier vdýchol 
ducha. Tak slovo a Duch sú život.

Ján písal: „Moje slová sú Duch a život“ (Ján 6:62). Keď 
telo, slovom stvorená hlina, sa vráti na pôvodné miesto, 
vtedy sa aj duch vráti na pôvodné miesto, k Bohu. Tak 
vieme, že je všetko dočasné, iba slovo je večné. Naše 
pravidlá, obyčaje a tradície sú preto dočasné, lebo nie 
sú slovom Božím. Po čase budú iné pravidlá, obyčaje 
a tradície. Pán Ježiš upomínal nábožnýh ľudí: „A tak 
ste zbavili prikázanie Božie moci, pre svoje podané 
ustanovenie“ (Matúš 15:6). Obyčaje a ustanovenia sa 
cez úseky času menia, ale slovo Božie zostáva trvale.

Slovo Božie je spasiteľ né
Slovom Božím sme očistení, teda vierou v to slovo. 
Keď sa slovu oddáme a podľa neho žijeme, 
vtedy nás krv Kristova urobí na spasených. Spasených 
od všetkých hriechov a prestúpení. Spasení ľudia majú 
večný život preto, lebo v nich zostáva slovo a Duch 
Svätý. Učeník Pánov sa opytuje: „Ku komu pôjdeme? 
Slová večného života máš.“
Pavel hovoril Grékom: „Ktorí sa medzi vami boja Boha, 
vám je poslané slovo spasenia“ (Skutky 13:26). Tiež do 
Korintu napísal veriacim: „...spasení bývate, ak držíte 
slovo vám zvestované.“

Slovné duchovné dary
Duchovné dary sú dané do cirkvi na spoločný úžitok. 
Pavol ich napočítal deväť, hoci to nie sú všetky, ktoré 
Boh dáva svojim deťom (pozri 1. Korinťanom 12:8-
10). Všimnime si, že začína slovom. Slovo múdrosti, 
slovo známosti, viera, dary uzdravovania, pôsobenie 
divov, proroctvo, rozoznávanie duchov, druhy jazykov 
a výklad jazykov. Päť z nich sú priamo slovné. Slovo 
múdrosti, slovo známosti, proroctvo, druhy jazykov 
a výklad jazykov. Ostatné štyri sú kombináciou slova a 
skutku. Viera sa uplatňuje cez vyslovenie, uzdravovanie 
prichádza cez privolávanie mena Pána Ježiša Krista, 
divy a rozoznávanie duchov majú svedectvá slova.

Veriaci ľud má moc vyslovovania Božieho slova a slovo 
Božie je živé a účinné (pozri Židom 4:12).

Slovo Božie je tvorivé, večné, spasiteľné, mocné a ešte 
omnoho, omnoho viac.

Keby umĺkli vládcovia zeme, keby hromy utíchli a 
oceány prestali hučať, keby sa vietor zastavil, ľudia si 
položili ruku na ústa, aby sme počuli tichý nežný hlas 
nášho Boha.
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Drahí čitatelia, nebuďme bezradní a strápení. Slúžime 
veľkému Bohu, ktorý je Jehovah Jireh, Boh, ktorý sa 
zaobstará v každom úseku nášho života. Abrahám, otec 
viery, vo veľkej skúške, keď išiel obetovať svojho syna 
Izáka, podľa rozkazu Hospodinovho, na otázku svojho 
syna, kde je ovečka na zápalnú obeť, odpovedal: „Syn 
môj, baránka na spaľovanú obeť si obstará Boh“ 
(1. Mojžišova 22:8). 
 
Podobne, keď prechádzame skúškou, trápením, 
nemocou alebo akýmkoľvek iným pokušením, verme 
Bohu. Ako Abrahám, verme, že náš Boh, Ježiš Kristus, 
nám pomôže, zaopatrí nás. Síce často myslíme, že 
prehrávame, verme Ježišovi Kristovi až do konca a 
vyjdeme na vrch (Jehovah Jireh), premôžeme a prídeme 
po víťazstvo. Dostaneme svedectvo ako Abrahám, 
že na tomto vrchu, v tejto skúške, v tejto nemoci 
Boh sa zaobstaral. Židom 10:35 Pavol hovorí, aby 
sme neodhodili smelú dôveru v Boha, lebo má veľkú 
odplatu.
 
Verme Ježišovi Kristovi, že On je Jehovah Jireh, Boh, 
ktorý sa zaobstará. Položme svoj život do Jeho ruky a 
budeme mať svedectvo, že On je Jehovah Jireh. Jakob 
mal to svedectvo a vyznal, keď žehnal svojho syna 
Jozefa. 1. Mojžišova 48:15, „Boh, ktorý ma opatroval 
celý môj život až do tohoto dňa.“ A preto všetci sa 
posilnime a verme, že On sa postará o našu budúcnosť 
a stará sa aj o túto súčasnosť. Vyznávam, že On je 
Boh, ktorý to aj v mojom živote dokázal. On pomáha, 
opatruje a zaobstará sa. Keď som pred 20 rokmi 
ako 24-ročný mládenec zostal bez polovice dlane a 
štyroch prstov v nehode s kombajnom, malo to na mňa 
negatívny dopad. 

Prišlo na mňa trápenie a skúška, ale sláva Bohu, že 
On je Jehovah Jireh, Boh, ktorý sa zaobstará. A dnes 
vyznávam, spolu s Jakobom, že On ma opatroval až do 
tohto dňa. Sláva patrí Jemu!

Žijeme v posledných časoch, keď mrákava, tma a hriech 
prikrývajú národy. My však budeme veriť svojmu 
Bohu, dokážeme spriamiť svoje kolená a svoje pohľady 
upriamiť k Nemu, lebo On je Jehovah Jireh, Boh, ktorý 
sa zaobstará. Zasľúbil nám lepšiu vlasť, o čom čítame 
v 2. Petrovej 3:13, „...nové nebo a novú zem podľa jeho 
zasľúbenia...“

perom kazateľa

Jehovah Jireh
Hospodin sa zaobstará

Miroslav Hromčík st.
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Keď spustili paralyzovaného priateľa k nohám Ježiša, 
vynaložili úsilie, aby odkryli strechu a spustili ho 
tam očakávajúc, že ich priateľ zažije nadprirodzenú 
uzdravujúcu moc Ježiša Krista. Veď preto aj ostatní 
ľudia tam prišli. Zvesť o Ježišovi sa rýchlo rozšírila po 
tom meste a keď sa ocitol v dome, Ježiš videl, že mnohí 
sa usilovali prísť, aby počuli vyučovanie a zažili nejaký 
div. Títo ľudia doniesli svojho priateľa k Ježišovi veriac, 
že Ježiš môže uzdraviť. 

Slovo Božie v evanjeliu podľa Marka 2:5 hovorí 
„A keď videl Ježiš ich vieru, povedal porazenému: 
Synu, odpustené sú ti tvoje hriechy!“ 

Som si istý, že ani títo priatelia, ani paralyzovaný 
neočakávali takúto reakciu od Pána Ježiša. Koniec 
koncov, aj prítomní zákonníci uvažovali vo svojom 
srdci, že sa Ježiš rúha. „Veď len Boh môže odpustiť 
hriechy,“ mysleli si. 
Čitajúc tento text si aj my môžeme klásť otázky: „Ježiš 
nevidel, že je ten človek paralyzovaný?“ „Prečo Ježiš 
neobracia pozornosť na potrebu uzdravenia, ale sa skôr 
zameriava na jeho hriechy?“ 

Odpoveď nachádzame na mnohých miestach v Biblii. 
Najznámejší verš v Biblii, v evanjeliu podľa Jána 
3:16 hovorí: „Lebo tak miloval Bôh svet, že svojho 
jednorodeného syna dal, aby nikto, kto verí v neho, 
nezahynul, ale mal večný život.“ Všimnime si, že 
hovorí, aby každý, kto verí v Neho, nezahynul, ale mal 
večný život. Práve to bol dôvod, prečo Ježiš chodil po 
tejto zemi - aby sme mali večný život. No na to, aby 
sme mohli zdediť večný život, naše hriechy musia byť 
odpustené. 

Matúš 1:21: „...a porodí syna a nazveš jeho meno Ježiš, 
lebo on zachráni svoj ľud od ich hriechov.“ Zvesť 
o Ježišovi a záchrane od hriechu prišla predtým, než 
sa narodil. Áno, Ježiš chce, aby sme boli požehnaní 
a uzdravení a aby sme mali hojnosť. Ján 10:10b 
hovorí: „Ja som prišiel nato, aby maly život a aby maly 
hojnosť.“ Avšak nikdy nezabudnime, že Ježiš sa narodil, 
aby náš hriech mohol byť odpustený a aby sme mohli 
vo večnosti žiť v meste zlatých ulíc, tam, kde radosť 
nekončí. To je Jeho vôľa pre Tvoj a môj život.

perom kazateľa

Ježišova

priorita

Ladislav Širka



že Bohu veľmi záleží na pokoji a bezpečí vás a vašich 
detí. Preto by ste nemali dovoliť, aby vás váš partner 
nadmieru týral. Ale ak váš manželský partner úprimne 
hľadá pomoc prostredníctvom poradenstva a rozvíjania 
správneho vzťahu s Bohom, vtedy jeho správanie môže 
nadobudnúť správny smer.

Ak sa však zlé zaobchádzanie nedeje vo vašom vzťahu 
a váš manželský partner je ochotný s vami bývať, zvážte 
nasledujúce rady, ktoré vám pomôžu pokojne žiť so 
svojím neveriacim manželským partnerom.

1. Buď te realistickí
Nerealistické očakávania sú jednou z najväčších 
prekážok v každom manželstve. Ak nemáte realistický 
pohľad na svojho partnera, následkom toho je obrovský 
hnev, frustrácia a depresia. Aké sú niektoré nereálne 
očakávania, ktorým by ste sa mali vyhnúť? Je realistické 
si myslieť, že váš nespasený partner sa bude správať ako 
kresťan? Samozrejme, že nie. Také očakávania nie sú 
realistické, pretože váš manželský partner nie je kresťan 
a ani nemá prístup k sile Ducha. Preto, ak to budete aj 
naďalej očakávať vo svojom srdci, prinesie vám to len 
frustráciu a sklamanie.

Po druhé, očakávate, že váš partner bude okamžite 
zachránený. Myslíte si, že keď ste prišli ku Kristovi, 
ktorý vás osvietil, mal by aj jeho alebo ju? Pamätajte, že 
každý človek prichádza ku Kristovi vo svojom vlastnom 
čase. Odpočívajte v istote, že Boh koná v živote vášho 
nespaseného manželského partnera, podľa sľubu, ktorý 
dal Boh prorokovi Habakukovi: „Pozrite na národy, 
hľaďte a zhrozte sa bezradní, lebo vykonám dielo vo 
vašich dňoch, že mu neuveríte, 
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Je možné zostať v manželstve so svojím neveriacim 
druhom a pokojne žiť s ním? To je otázka, s ktorou 
zápasia mnohí veriaci. Ak si vydatá a ženatý za 
neveriaceho, čo chce Boh, aby si robil? Sú v Božom 
Slove zjavené jasné pokyny, ktoré vám pomôžu žiť 
v pokoji so svojím nekresťanským manželským 
partnerom? Poproste Boha, aby vám dal otvorené a 
ochotné srdce, aby ste počuli, čo vám osobne poradí z 
Jeho slova.

Nehľadajte cestu von. Mnohokrát, keď jeden z 
partnerov prijme Krista a začne mať problémy v 
manželstve, začne rozvod považovať za najjednoduchšie 
riešenie svojich manželských problémov. Rozvod 
však nikdy nie je rýchlym ani jednoduchým riešením 
pre akékoľvek problémové manželstvo. Rozvod tak 
mnohokrát spôsobí ešte viac ťažkostí a nepokojov, ako 
keby sa človek rozhodol zostať a vyriešiť problémy. 
Veľa rozvedených párov priznalo, že ľutujú, že sa 
usilovnejšie nepokúsili vyriešiť problémy vo svojom 
manželstve. Z tohto dôvodu Pavol jasne odporúča 
kresťanom, ktorí sú zosobášení s nekresťanmi, aby sa 
nerozvádzali: „Ak má niektorý brat neveriacu ženu, a 
volí bývať s ním, nech jej neopúšťa. A zase žena, ktorá 
má neveriaceho muža, a on volí bývať s ňou, nech 
neopúšťa muža“ (1. Korinťanom 7:12-13).

Preto nehľadajte východisko z manželstva. Namiesto 
toho požiadajte Boha, aby vám ukázal, ako chce 
prostredníctvom vás naplniť svoje dielo vo vašich 
súčasných podmienkach (Efežanom 2:10). Ale, ak vás 
váš manželský partner fyzicky a psychicky neustále 
uráža, toto správanie dokazuje, že váš partner nie je 
ochotný bývať s vami pokojným spôsobom. Pamätajte, 

Môj manžel

2. časť
nie je veriaci

kresťanská rodina
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keď sa budete rozprávať“ (Habakuk 1:5). Preto verte, 
že Boh koná vo vašom manželskom partnerovi to isté, 
čo urobil vo vás. Miluje vášho nespaseného partnera 
rovnako ako vás. On pracuje! Preskúmajte preto všetky 
svoje očakávania a uistite sa, že sú realistické a biblické. 
Porovnajte svoje myslenie s tým, čo Boh zasľúbil a 
potom nechajte proces na Neho.

2. Prečo vám Boh dovolil, aby ste sa stali 
kresťanom v manželstve s neveriacim?
Na túto otázku konkrétne odpovedá Písmo. Ste v tomto 
manželstve, aby ste posvätili svojho manželského 
partnera. Toto vyhlásil Pavol v 1. Korinťanom 7:14: 
„Lebo neveriaci muž je posvätený ženou, a neveriaca 
žena je posvätená mužom, bratom. Ináče by vaše 
deti boly nečisté, ale teraz sú sväté.“ Čo to znamená 
posvätiť svojho manželského partnera?

Najprv si povedzme, čo to neznamená. Posvätiť svojho 
manželského partnera neznamená, že automaticky 
prinesiete spasenie svojmu manželskému partnerovi 
alebo svojim deťom. Toto je nesprávne chápanie 
významu posvätenia. Čo teda znamená posvätenie? 
Slovo posvätiť je rovnaký koreň slova, ktorý sa prekladá 
ako „svätý“, „oddelený“ alebo „zdokonaľujúca svätosť“. 
To isté slovo je tiež preložené ako „posvätený“ alebo 
„svätý“ na konci verša 14 vo vzťahu k vašim deťom. 
Posvätiť znamená niečo odlíšiť alebo oddeliť niekoho 
pre Božie zámery. Zvážte štyri spôsoby, ako ste 
posvätení:

- Boli ste posvätení predtým, ako ste prišli ku 
Kristovi. Boh ťa oddelil a posvätil Duchom Božím, 
keď ťa pritiahol k Ježišovi Kristovi. V Jánovi 6:44 
Ježiš povedal: „Nikto nemôže prijsť ku mne, keby ho 
nepritiahol Otec, ktorý ma poslal.”

- V bode spasenia Písmo vyhlasuje, že ste „boli umytí, 
boli ste posvätení, boli ste ospravedlnení v mene Pána 
Ježiša Krista“ (1. Korinťanom 6:11). Preto, keď si prijal 
Ježiša, bol si Bohom posvätený, obmytý od svojich 
hriechov a umiestnený do Jeho kráľovstva (pozri 
Kološanom 1:13).

- Ste tiež posvätení, keď kráčate s Kristom a rastiete 
v osobnej svätosti. K tejto premene vášho života 
dochádza, keď vás oddeľuje tým, že vás prispôsobuje 
obrazu Syna. Pavol nazval toto dielo „zdokonaľovaním 
svätosti“ (pozri 2. Korinťanom 7:1). K tejto 
posväcujúcej činnosti dochádza, keď dôveruješ Božím 
sľubom a uplatňuješ ich vo svojom osobnom živote.

- Napokon, Božie posväcujúce dielo je dokonané vo 
chvíli, keď sa stretnete tvárou v tvár s Ježišom pri 
smrti alebo keď sa vráti pre svojich. Pavol sa zmienil o 
tomto dokončenom diele, keď povedal: „A on sám, Bôh 
pokoja, nech vás ráči celých posvätiť a váš duch nech 
je zachovaný celý a neporušený i duša i telo bezúhonne, 
keď prijde náš Pán Ježiš Kristus“ (1. Tesaloničanom 
5:23).

Teraz, keď sme pochopili účel posvätenia, spojme ho 
s témou veriaceho manželského partnera, ktorý žije s 
neveriacim. Keď kresťan žije s nekresťanom, neveriaci 
je oddelený a pracuje na ňom Duch Svätý ako priamy 
dôsledok prítomnosti veriaceho v dome. Pamätajte, 
že ste svetlom v temnote života svojho manželského 
partnera (pozri Matúš 5:14-16). Keďže váš partner 
je ochotný bývať s vami, prirodzene bude mať väčší 
potenciál na záchranu, ako keby ste neboli prítomný v 
dome. Pavol to naznačuje svojou otázkou: „Lebo veď čo 
ty vieš, ženo, či zachrániš muža? Alebo čo ty vieš, mužu, 
či zachrániš ženu?“ (1. Korinťanom 7:16).

Ďalším dôvodom, prečo zostať v manželstve s 
neveriacim, sú deti. Podľa 1. Korinťanom 7:14 sú 
deti žijúce s kresťanským rodičom skôr sväté ako 
nečisté. Toto slovo nečisté je rovnaké slovo, ktoré sa 
na mnohých miestach v Novom zákone prekladá ako 
„bežné“. Ak sú vaše deti bežné, znamená to jednoducho, 
že nie sú v posvätnej pozícii. Toto je ten istý princíp, v 
ktorom ide o váš posväcujúci vplyv na vašu neveriacu 
manželku alebo manžela. Preto, keďže vaša prítomnosť 
má tento posväcujúci vplyv na vášho manželského 
partnera a vaše deti, je najlepšie zostať vo vašom 
manželstve s neveriacim.
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Ľudia veľakrát povedia, že nechcú zostať so svojím 
neveriacim partnerom len kvôli deťom. Ale práveže 
je to skvelý dôvod! Boh sa ťa opäť snaží motivovať, 
aby si zostal a vyriešil problémy. Uvedomujete si, že 
ak opustíte svojho manželského partnera, vaše deti 
by mohli skončiť bývaním s nekresťanským rodičom 
alebo nevlastným rodičom, čo by ich dostalo do 
neposvätenej pozície? Veriaci rodičia a ich deti čelia 
obrovským bojom so zlým vplyvom bezbožného rodiča 
alebo nevlastného rodiča. Keď sa deti vrátia domov z 
návštevy nespaseného rodiča, kresťanský rodič musí 
napraviť všetky škody, napáchané cez víkend alebo leto. 
Preto pamätajte, že vaša prítomnosť vo vašom dome má 
veľký blahodarný vplyv.

3. Sústreď te sa na svoje správanie
Strašnou chybou, ktorú mnohí kresťania robia, je 
mnoho hovoriť svojmu partnerovi, ale nedbať na svoje 
správanie. Si tým príkladom, akým ťa Boh povolal: 
toho, ako veriaci miluje, ako sa veriaci rozpráva s 
druhými, ako veriaci kráča vo viere a žije v čistote 
(pozri 1 Timoteovi 4:12)? Musíte byť soľou a svetlom 
vo svojom dome (pozri Matúš 5:13-16). Vaše správanie 
ovplyvní celú vašu rodinu. Možno neuvidíte okamžitú 
zmenu, no isté je, že ich posvätíte svojím životom. 
Buďte preto dobrým svedkom. Peter osobitne varoval 
veriace manželky, aby konali takto: „Tak podobne ženy 
podriaďujúc sa vlastným mužom, aby, jestli aj niektorí 
neveria slovu, boli získaní pobožným obcovaním žien 
bezo slova vidiac vaše v bázni mravočisté obcovanie“ 
(1. Petrova 3:1-2). Okrem toho Pavol pripomenul 
korintskej cirkvi, že sú živými listami „známymi a 
čítanými všetkými ľuďmi“ (2. Korinťanom 3:2). Váš 
život môže byť jedinou Bibliou, ktorú si váš manželský 
partner alebo deti budú čítať. Preto sa sústreďte na 
správanie, ktoré je hodné evanjelia (pozri Filipanom 
1:27).

4. Zdieľajte svoju vieru so svojím 
nespaseným partnerom

Sú dve veľmi vhodné situácie, kedy by ste mu mali 
posvedčiť:

- Keď váš manželský partner spozoruje nejaký postoj 
alebo správanie, ktoré je výsledkom Božieho pôsobenia 
vo vašom živote, a vyjadrí vám uznanie. V tejto chvíli 
pripomeňte svojmu manželskému partnerovi, že toto 
nebolo tak, kým ste neprišli ku Kristovi. Vysvetlite, 
o koľko lepšie by bolo, keby ste tieto zmeny mohli 
spoločne zdieľať vo svojom manželstve a zažil ich 
aj on sám.

- Počkajte, kým váš manželský partner nebude bojovať 
s prázdnotou vo svojom vlastnom živote alebo kým 
nebude mať problémy vo vzťahu s inou osobou. 
Pripomeňte mu, že ste sa kedysi cítili rovnako, a preto 
ste odovzdali svoj život Kristovi.

Keď to zdieľate so svojím druhom, neprednášajte ani 
nekážte dlhú kázeň. Pracujte na tom, aby ste boli čo 
najstručnejší, aby ste na svojho partnera nezačali tlačiť 
alebo ho obťažovať. Pokračujte v zdieľaní svojej viery 
iba vtedy, ak bude pokračovať v dialógu a zaujme ho 
to. Vždy sa snažte viesť obojstrannú konverzáciu a nie 
monológ. V opačnom prípade sa vyjadrite v dvoch alebo 
troch vetách, aby ste nezačali prednášať.

Okrem toho vždy hľadajte spôsoby, ako reagovať na 
vopred pripravené výhovorky partnera, prečo sa nemôže 
stať kresťanom. Musíte sa posnažiť stručne a efektívne 
hovoriť o týchto otázkach, pretože „a slovo v pravý čas 
- oj, akéže je dobré!“ (Príslovie 15:23b).

5. Nemaj ho v nenávisti
Ak sa tvoj partner stále vzpiera tvojim slovám a odmieta 
Krista, musíš si dávať veľký pozor, aby si sa na neho 
nerozčuľoval alebo nehneval. Odmietnutie Krista nie 
je osobným odmietnutím teba. Ježiš povedal svojim 
učeníkom: „Kto vás počúva, mňa počúva, a kto vami 
pohŕda, mnou pohŕda; a kto mnou pohŕda, pohŕda 
tým, ktorý ma poslal“ (Lukáš 10:16). Preto pochop, že 
odmietnutie tvojho partnera je odmietnutím dovoliť 
Pánovi, aby mal autoritu nad jeho životom.

Okrem toho si musíš uvedomiť, že tvoj partner je 
jednoducho zaslepený a nevidí, kto je Boh a čo urobil. 
Pavol povedal: 
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Anna Andrášiková

„Im, neveriacim, boh tohoto veku zaslepil mysle” 
(2. Korinťanom 4:4). To znamená, že váš manželský 
partner skutočne nerozumie tomu, čo robí. Ilustrujme 
to týmto spôsobom: Postavte sa na chvíľu do veľmi 
preplneného radu v obchode a čakajte na nákup. Muž 
pred vami zrazu cúva do vás a stúpi vám na palec na 
nohe. Rýchlo ho odstrčíš z palca na nohe pripravený 
naňho kričať. Keď muža nahnevane otočíš, zrazu si 
uvedomíš, že je slepý. Ako sa teraz cítiš? Chápeš, že 
ten muž ti úmyselne nestúpil na prsty, aby ti úmyselne 
ublížil, ale prekážala mu jeho slepota. Najdôležitejšie 
je uvedomiť si, že problém máš ty. Preto venuj 
svojmu nespasenému manželskému partnerovi trochu 
pozornosti na základe toho, že poznáš jeho stav. Daj mu 
nejaký priestor a trpezlivosť a modli sa, aby mu Boh 
otvoril oči. 

6. Modlite sa
Modlitba je vašou najväčšou a najsilnejšou zbraňou v 
boji o udržanie manželstva. Jakub nás učí, že „Mnoho 
vládze modlitba spravedlivého pôsobiaca“ (Jakub 
5:16b). Chcete vyvinúť mimoriadnu silu a moc na srdce 
a myseľ svojho partnera? 

Ak áno, potom sa modlite! Požiadajte Boha, aby 
neustále hovoril a dotkol sa srdca vášho partnera, 
zmiernil tvrdosť a spútal satanovu oslepujúcu silu v jeho 
živote. 
Ak má byť váš milovaný vybojovaný z kráľovstva 
temnoty, musíte tento boj neustále bojovať v modlitbe. 
Ježiš ti dal moc nad všetkou nadprirodzenou mocou 
nepriateľa. „Hľa, dal som vám právo a moc šliapať 
po hadoch a po škorpiónoch a nad všetkou mocou 
nepriateľa, a nič vám neuškodí“ (Lukáš 10:19). Tvoja 
autorita nie je založená na tvojej sile alebo schopnosti, 
ale na mocnom mene Ježiš. Podržte svojho milovaného 
pred Božím trónom a požiadajte Otca, aby odsúdil tú 
slepotu, ako aj vyslobodil vášho manželského partnera 
od nej. Modlite sa a modlite sa znova. „Neprestajne 
sa modlite” (1. Tesaloničanom 5:17). Nikdy sa 
nevzdávajte!

Nenechajte sa odradiť, ak nevidíte okamžité výsledky. 
Pamätajte, že váš partner musí reagovať na Božie 
presvedčenie a zjavenie z vlastnej slobodnej vôle. 
Musíte jednoducho urobiť svoju časť a zvyšok nechať 
na Neho. Nezabudnite sa za seba modliť, aby ste našli 
silu a odvahu na cestu, na ktorej sa dnes nachádzate. 
Dávidova rada je absolútne nevyhnutná pre vašu 
vytrvalosť: „Očakávaj na Hospodina, buď silný, a nech 
je mocné tvoje srdce, a očakávaj na Hospodina!“ 
(Žalm 27:14).
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1. Korintským 16:13-14:
„Bdejte, stojte vo viere, buďte zmužilí, buďte silní. 
Všetky vaše veci nech sa dejú v láske.“
 
Začnime týmto veršom. Z ľudského pohľadu sa zdá, že 
spojenie sily a zmužilosti s láskou je rozporuplné. Ale 
práve toto, čo sa skrýva „medzi riadkami“, predstavuje 
to, čo Biblia od mužov očakáva. Ako byť mužom podľa 
Božieho srdca v dnešnom svete?

Úloha muža
v súčasnom svete a v Božom kráľovstve

Mužská identita v súčasnej dobe
Spoločnosť dnes prechádza veľkými zmenami, najmä 
pokiaľ ide o postavenie žien. Vďaka dlhodobému úsiliu 
boli ženám priznané práva a rovnosť, čo vítame ako 
súčasť Božieho plánu spravodlivosti. S týmito zmenami 
sa však mnohí muži ocitli v kríze identity – často akoby 
ustúpili zo svojej prirodzenej úlohy ochrancov a vodcov 
rodiny. V cirkvi vidíme podobný trend: muži sa neraz 
stávajú pasívnymi účastníkmi, 

odvážny
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zatiaľ čo väčšina aktívnych služieb a vedenia pripadá 
ženám. Muži sa vytrácajú nielen z domácnosti, ale aj z 
duchovného vedenia a to so sebou prináša následky pre 
rodiny i spoločnosť ako celok.
 
Hľadanie identity a miesta mužov v cirkvi
V tomto procese mnoho mužov bojuje s otázkou 
identity. Vplyv kultúry, ktorý zdôrazňuje úspech, 
individualizmus a materiálnu kariéru, často odvádza 
mužov od duchovného života. Biblia však ponúka 
modely pre obe pohlavia, ktoré sú rovnocenné v 
hodnote, no s odlišnými úlohami. Galatským 3:28 
nám pripomína: „Niet Žida ani Gréka; niet sluhu ani 
slobodného; niet muža ani ženy, lebo vy všetci ste jedno 
v Kristu Ježišovi.“ V Božích očiach sme si všetci rovní, 
každý má prístup k milosti a spáse, každý je povolaný 
k službe. Cirkev musí podporovať mužov aj ženy, aby 
našli svoje miesto v Božom pláne a slúžili podľa svojho 
povolania a darov.
Rovnosť však neznamená uniformitu. Efežanom 5:23 
hovorí: „lebo muž je hlavou ženy, jako aj Kristus 
je hlavou cirkvi, a on je Spasiteľom tela.“ Nejde o 
nadvládu, ale o vedenie v láske, v duchu obetavej 
služby. Muži sú povolaní, aby svoje rodiny milovali a 
chránili tak, ako Kristus miloval a obetoval sa za cirkev. 
Naším povolaním je stáť pevne, byť mužmi modlitby a 
vzormi viery.
 
Tvrdý navonok, mäkký vo vnútri
Ježišove slová v Matúšovi 5:38-41 nás učia, že máme 
byť odolní a prijať údery, ktoré nám život prináša, 
no zároveň mať mäkké srdce. Ježiš bol krotký a 
trpezlivý s hriešnikmi, no nekompromisný, keď išlo 
o spravodlivosť. Pamätajme na Ježiša, ktorý vyhnal 
peňazomencov z chrámu alebo napomenul farizejov. 
Jeho príklad nám ukazuje, že niekedy je nevyhnutné byť 
tvrdým, ale nikdy nie voči Bohu či voči blížnym, len 
voči neprávostiam, ktoré nás oslabujú. Ivan Andrášik

Byť tvrdý navonok znamená znášať ťažkosti 
a výzvy, ale s mäkkým srdcom otvoreným pre Boha.

Byť tvrdý navonok znamená znášať ťažkosti a výzvy, 
ale s mäkkým srdcom otvoreným pre Boha. Ak sme len 
tvrdí, zatvrdíme si srdcia a staneme sa necitlivými voči 
Božiemu hlasu. Ak sme však mäkkí navonok a tvrdí 
vnútri, ľahko nás sklátia každodenné ťažkosti.
 
Dávid: bojovník s mäkkým srdcom
Dávid, starozmluvný kráľ a bojovník je pre nás vzorom 
odvahy aj pokory. Porazil Goliáša, viedol armády a 
zároveň písal žalmy plné pokory, ľútosti a túžby po 
Bohu. Bol mužom podľa Božieho srdca, lebo napriek 
svojim pádom sa k Bohu vždy obracal. Jeho život 
nás učí, že skutočná odvaha nie je bezchybnosť, ale 
podriadenie sa Bohu.
 
Jozua: vodca s citlivým srdcom
Jozua, nástupca Mojžiša, viedol Izrael do zasľúbenej 
zeme. Mal odvahu bojovať a vkladať dôveru do Božích 
prisľúbení, no jeho veľkosť spočívala aj v citlivosti na 
Boží hlas. Modlitba a vnímavosť boli základom jeho 
vedenia. Naučil nás, že duchovná sila nevychádza len z 
fyzického úsilia, ale aj z mäkkého, poslušného srdca.
 
Nasledujme Kristov príklad
Kristus, ktorý sa obetoval za cirkev, je pre nás 
dokonalým vzorom mužnosti. Je to výzva postaviť sa v 
dnešnej dobe na čelo rodiny a cirkvi, nie iba fyzicky, ale 
predovšetkým duchovne. Boj, ktorý dnes vedie každá 
kresťanská rodina, potrebuje pevné piliere. Vráťme sa 
do prvej línie – v službe, modlitbe a láske.
Nech je Kristus našou inšpiráciou. On sa odvážne 
postavil, obetoval sa a bol verný až do konca. Dnes viac 
ako kedykoľvek predtým potrebujú naše rodiny a cirkev 
mužov, ktorí stoja pevne, so srdcom otvoreným Bohu 
a duchovnou zodpovednosťou za tých, ktorých im Boh 
zveril.
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„Ježiš si sadol oproti chrámovej pokladnici a pozoroval, 
ako do nej ľudia hádžu peniaze. Mnohí bohatí dávali 
veľa. Tu prišla jedna chudobná vdova a vhodila dve 
drobné mince, dovedna kvadrans. Zavolal si učeníkov 
a povedal im: „Amen, hovorím vám, že táto chudobná 
vdova dala viac ako všetci ostatní, ktorí hádzali do 
pokladnice. Všetci tam dali zo svojho nadbytku, ona 
však pri svojej chudobe dala všetko, čo mala na svoje 
živobytie.“ Marek 11:41-44

„Mami, musíme priniesť do školy aspoň 150 dinárov 
pre chorých.“

„Môžem ti dať 500, stačí?“

„Myslel som si, že si vezmem 1000 dinárov, ale 
vezmem si to zo svojej pokladničky.“

Jeho 1000 bolo oveľa viac ako mojich 500. Nielen v 
číslach, ale v porovnaní s tým, koľko mal peňazí. V 
pokladničke mal menej peňazí, no jeho srdce bolo plné 
hojnosti. Chcel niekoho požehnať, a tak zobral peniaze 
zo svojho rozpočtu. Nebola to malá suma, bolo to veľa 
peňazí, keď sa pozriete na to, koľko celkovo vlastnil. 
Bol štedrý, hoci nikto z triedy netušil, že rozdal svoje 
peniaze. Chorý človek, ktorý dostane túto sumu, z nej 
nezbohatne, no pre tohto chlapca to bolo takmer všetko. 
Motívom bolo niekoho požehnať nie preto, aby ho 
niekto chválil, ale aby si ten, kto peniaze dostáva, mohol 
niečo kúpiť. Nevzdal sa zo svojho prebytku, ale chcel 
byť veľkorysý v požehnaní. Tých 1000 dinárov bolo 
pre neho veľa peňazí, a preto tú sumu daroval – pretože 
chcel dať veľa. A verím, že to prinieslo požehnanie.
Pán Ježiš bol v chráme a učil svojich učeníkov, 

Srdce hojnosti

aby sa mali na pozore pred zákonníkmi, ľuďmi, ktorí 
hľadali ľudské schválenie a nasadzovali si masku 
zbožnosti a zdôrazňovali dôležitosť postavenia v 
spoločnosti. Ich vonkajší spôsob života bol opakom 
toho, čo nasledovalo, keď anonymná vdova v tichosti 
ponúkala „celý život“. Ježiš zavolal svojich učeníkov 
k dôležitej chvíli, keď sa mohli niečo dozvedieť: obeta 
dvoch mincí mala oveľa väčšiu hodnotu ako všetky tie 
obrovské sumy. „Amen, hovorím vám, že táto chudobná 
vdova dala viac ako všetci ostatní, ktorí hádzali do 
pokladnice“ (pozri Marek 12:43). Mnoho ľudí ponúkalo 
peniaze, ale táto vdova obetovala Bohu. 
 
Bez ohľadu na svoju povinnosť, bez možnosti ľudskej 
chvály, bez tlaku pozorujúcich očí, priniesla obetu, 
ktorá ju stála všetko, čo mala. Zatiaľ čo mnohí bohatí 
muži vhadzovali do pokladníc veľké sumy, ktoré by 
vyvolali hlasný cinkot, dve mince chudobnej vdovy boli 
pravdepodobne príliš ľahké na to, aby ich bolo možné 
naplno počuť. No Ježiš videl a počul jej obetu. Bola to 
dobrovoľná ponuka. Ježiš vidí a počuje Vašu obetu. Je 
hlasná, pred očami verejnosti, zo zisku? Pomáhate, keď 
sa na Vás nikto nepozerá a nie je to Vaša povinnosť? 
Dávate zo seba všetko, všetko, čo máte? Dávate Bohu? 
Ježiš vidí a počuje Vašu obetu. 

Ako obvykle, bezmenná vdova. Ježiš nám pripomína, 
že pre Boha nie je najdôležitejšia cena daru, ale štedrosť 
darcu. A že nie je dôležité postavenie v cirkvi, povesť 
medzi ľuďmi, slávne meno či veľkosť peňaženky. Táto 
silná Božia žena dala sumu, ktorá odznela hlasnejšie ako 
kopa peňazí, ktoré iní hádzali do pokladnice. Nevieme 
presne, koľko vložili bohatí, no jej suma je dodnes 
ozvenou štedrosti. 

statočná
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Rovnakým spôsobom sme povzbudzovaní, aby sme sa 
dávali spôsobmi, ktoré majú vplyv, aj keď nás iní nikdy 
nevidia dávať. Aj keď nás ľudia v niektorých oblastiach 
poznajú ako chudobných. Nejde o to, koľko máte, ale 
koľko ste štedrí, a to nemyslíme iba na peniaze. Vdova 
je príkladom, že blahoslavení nie sú tí, ktorí majú, 
ale tí, ktorí pochopili moc obety. Ježiš nepovedal na 
boháčov v chráme: ,,Pozrite sa, akí sú požehnaní, majú 
veľa peňazí!“ Zavolal učeníkov, ukázal na vdovu a 
povedal: ,,Pozrite sa na túto ženu a učte sa od nej.“ Ježiš 
veľakrát chcel, aby sme sa učili od vdov, žien bez mena 
a priezviska.
 
Máte občas pocit, že Vašu službu nikto nevidí? Je Vaša 
služba povzbudzovania druhých, staranie sa o iných 
zatlačená niekde do kúta a nikto si to nevšíma? Ježiš 
vidí a počuje Vašu obetu. Zdá sa Vám, že iní dávajú do 
cirkevnej pokladne viac peňazí, Vy sa veľmi snažíte, 
a predsa dávate málo? Ježiš vidí a počuje Vašu obetu. 
Boh Vám dal pekný hlas a spievate zo zadnej lavice 
z úprimného srdca Bohu? Ježiš počuje a vidí Vašu 
obetu. Obetujete svoj čas a pravidelne navštevujete 
bohoslužby, no často ste prehliadaní a kritizovaní? Ježiš 
vidí a počuje Vašu obetu. Modlíte sa za svojich bratov 
a sestry a nikto si to neváži, pretože sa im zdá, že nič 
nerobíte? Ježiš vidí a počuje Vašu obetu. Dávate zo seba 
v nejakej oblasti viac, ako dokážete? Odovzdávate sa 
Bohu? Ježiš vidí a počuje Vašu obetu.

Ľudia budú vždy hľadieť na množstvo a počty, 
schopnosti a talenty, ale Boh si všíma len obete.
Vaša obeta sa zdá byť taká ľahká, že ju nie je možné 
vidieť ani počuť. Iní môžu byť hlasnejší v ponúkaní 
svojich obetí a zdá sa, že dávajú značné sumy svojich 
peňazí, talentu, času... Napriek tomu Vás Ježiš vidí a 
počuje.

Chudobná vdova potichu obetovala celý svoj život 
s vedomím, že to nie je náboženská povinnosť, s 
vedomím, že na oplátku nedostane žiadnu chválu, 
pretože jej dar je zanedbateľný. Možno iní pohŕdali 
jej obeťou, posmievali sa malej sume a nepovažovali 
za niečo významné. Samotný výzor chudobnej vdovy 
v porovnaní so zámožnými ľuďmi si nemusíme 
predstavovať, aj dnes to vidíme v cirkvi. Avšak Ježiš 
videl a počul jej obetu. Ponúkla Bohu všetko, čo mala.  
 
A my? Čo sme dnes dali Bohu?  Koľko času, peňazí 
a srdca? Priniesla dobrovoľnú obeť, pretože verila v 
Boha, že je zdroj všetkého, čo mala. Nepozrela sa na 
to, čo mala v rukách; pozrela na Toho, ktorý jej dal 
všetko, čo mala. Odvaha a štedrosť vdovy, ktorá dala 
všetko, nás inšpiruje pozrieť sa na naše priority. Keď 
sa pozrieme okolo seba, vidíme nedostatok a starosť, 
že nemáme dosť, alebo vidíme Toho, ktorého samotná 
prítomnosť stačí na to, aby všetko okolo nás zmenil na 
hojnosť? Jeho prítomnosť je našou hojnosťou. Môžeme 
byť chudobní v očiach iných ľudí, ale ak máme Jeho 
prítomnosť, je to náš život hojnosti. 

Jeden človek nám povedal: ,,Dám desiatok Bohu, keď 
budem mať peniaze.“ Nepozeraj sa na to, čo máš, 
pozeraj na Toho, ktorý ti dal všetko, čo máš. Nie je 
dôležité dávať len peniaze, vdova nedala len svoje 
peniaze. Ona predovšetkým dala Bohu dôveru, že sa o 
ňu postará. Dala dve mince, ale vzdala chválu Bohu a 
prejavila úctu. Jej suma bola zanedbateľná, ale vedela, 
že aj to málo, čo mala, je Božie. Vdova dala Bohu. 
Nedala v chráme v tom zmysle, nech to vidí niekto iný 
a chváli ju, ani by nestačilo na to, aby na chráme urobili 
novú strechu. Musela si byť vedomá, že dve mince nie 
sú veľa. Všetko však odovzdala Bohu. Bohu! Nedala 
sumu, ale obetu. 

Najväčší a najvyšší môže byť v Božích očiach 
bezvýznamný. A malý, tichý a bezvýznamný môže 

upútať Ježišovu pozornosť.
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Keď dávame Bohu čokoľvek, nezáleží na tom, čo 
si myslia ostatní, či je to veľa, alebo málo. Ctíme 
Ho svojou obetou, nie sumou. A Ježiš vidí a počuje 
našu obetu. Niekedy ľudia nevidia našu obetu, ktorú 
prinášame Bohu a merajú všetko ľudskými normami. 
Myslia si, že môžu merať, koľko iní dávajú Bohu, a 
potom súdiť. To môže zmerať iba Boh, pretože to závisí 
od toho, či dávame zo svojho nadbytku, alebo Mu 
obetujeme. Niekedy sa nám môže zdať a cítime smútok 
a úzkosť, že ani Boh nevidí našu obetu. Môžu nastať 
chvíle, keď máte pocit, že ľudia a Boh nevidia skutočnú 
hodnotu tej štedrosti. Svedectvo o vdove nás učí, že 
Boh vidí Vašu obeť. Pozerá sa cez dav bohatých ľudí a 
všimne si práve Vás. Keď sa Vaše dávanie 
(v akejkoľvek oblasti) zdá byť v porovnaní s ostatnými 
bezvýznamné, nemusíte sa obávať. 

Boh vidí Vašu obetu. Jedným z dôvodov, prečo sa tak 
niekedy cítime, je skutočnosť, že darcom sa verejne 
pripisuje dôležitosť. A nemyslím tým len peniaze. Ježiš 
nešiel k vdove, nepotľapkal ju po pleci a nedával jej 
komplimenty. Neposlal učeníkov, aby nahlas vyhlásili 
vdovu za najštedrejšieho darcu. Nesľúbil jej bohatstvo, 
keď opustila chrám. Prečo verejne nepoukázal na to, 
že prejavila štedrosť? Pretože poznal motívy jej srdca. 
Ježiš vedel, že dáva svoj život Bohu a jej odmena nie je 
od ľudí, dočasná, ale u Boha, večná. Najväčší a najvyšší 
môže byť v Božích očiach bezvýznamný. A malý, 
tichý a bezvýznamný môže upútať Ježišovu pozornosť. 
Dôležitý je aj motív, či dávame zo svojho nadbytku, 
alebo prinášame obetu. 

Darujme, 
pretože chceme dať. 

Obetujme sa.
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Anna Pintírová

Koľko času venujete programom v televízii, internete, 
stretávaniu sa s priateľmi, užívaniu si mimo Božej 
prítomnosti? Ponáhľate sa s bohoslužbou pre nedostatok 
času, vynechávate modlitebné stretnutia a necítite 
potrebu požehnávať iných (v žiadnom zmysle)? Čítate 
Slovo Božie koľko stíhate pre ostatné záväzky alebo 
čítate Slovo a potom robíte všetko ostatné? Pozeráte 
sa na svoje financie, čas, priority alebo sa pozeráte na 
Zdroj financií, času a priorít? 

Anonymná vdova si bola vedomá, že zdrojom jej 
života je Boh, a tak aj žila. Možno iní nevideli jej 
obetu, učeníci určite nie, pretože Ježiš ich musel na 
to upozorniť. V tom zástupe bohatých ľudí Ježiš videl 
presne tú vdovu a jej dve mince. Videl, že dala všetko 
a počul všetko, čo nepovedala nahlas. Božia ekonómia 
je iná a Jeho normy sa merajú inak ako ľudské. Osoba 
môže dať číselne významnú sumu peňazí (alebo 
čokoľvek iné). Ale čísla nie sú pre Boha dôležité. Aj 
tak Mu patrí všetko. Či už početne veľa, alebo málo, 
peniaze (čas a všetko) už boli Jeho. V Božej ekonómii 
obetovaná suma vždy prevažuje nad číselnou sumou. 
Preto Jeho príkladom neboli bohatí v chráme, ale 
tá, ktorá obetovala všetko. Zdá sa mi, že sa Ježiš ani 
zďaleka nezaujímal o to, čo bolo vložené do chrámovej 
pokladnice, ako o to, čo zostalo doma. Preto Ježiš 
poukázal na to, že vdova dala všetko, čo mala. Jej obeť 
sa nedala porovnať so sumou, ktorú priniesli boháči. 
Nebola dôležitá suma, ale obeta. 
Kým iní niečo priniesli a oveľa viac nechali doma, Ježiš 
vedel, že vdova dala všetko. Ako to vedel? Chválila sa 
tým, že dala všetko? Nie, Ježiš videl a počul jej obetu. 
Ježiš si všíma obete. Pre neho sú najdôležitejšie obete, 
ktoré prinášame Bohu. Medzi bohatými ľuďmi si všimol 
chudobnú vdovu, pretože ako jediná priniesla Bohu 
obetu. Ostatní priniesli sumu peňazí a to je všetko. 
Zaujíma sa o obeť a všíma si iba obeť. Nie milióny, 
lietadlá, kamióny. Len obeť. A tak, milá sestra a brat, 
nenechajte sa odradiť, ak ste anonymní a nikto si 
Vás nevšíma. 

Necíťte hanbu a komplex menejcennosti, ak sa Vám 
zdá, že dávate najmenej. Ak dávate všetko, svoje 
peniaze, čas, rodinu, talent a všetko, čo máte, buďte 
si istí, že Ježiš vidí a počuje Vašu obetu. 
 
Pre vdovu by bolo najjednoduchšie vzdať sa dávania 
a nikto by jej to nevyčítal. Potrebovala tie dve mince, 
každý to vie. Vdova si namiesto toho zvolila poslušnosť. 
Aj vo svojich financiách dala na prvé miesto Boha. Keď 
prejavila svoju vieru v tejto oblasti, určite bola poslušná 
aj v iných oblastiach svojho života. Možno spievala 
zo zadnej lavice, nemala najnovšie šaty na chrámové 
udalosti, v chráme ju nebolo vidieť ani poznať. Svoj 
život obetovala ako milú obetu Bohu a to bolo všetko. 
Ale to je naozaj všetko. Neexistuje nič viac a vyššie. 
Žime tak, nezaťažujme sa nepodstatnými vecami. 
Obetujme čas, čítajme Slovo, prinesme dve mince, 
kúpme drevo tým, ktorým je zima, navarme obed pre 
tých, ktorí si to nemôžu dovoliť, darujme oblečenie, 
povzbuďme ostatných... Len to nedajme z nášho 
prebytku a pretože to už nepotrebujeme. 
Darujme, pretože chceme dať. Obetujme sa.

Od tichej vdovy, ktorá dala len dve mince, sa môžeme 
veľa naučiť. Jej štedrosť provokuje našu štedrosť. Ste 
schopní dať len malé množstvo? Pamätajte, že Boh 
vidí Vašu obeť a obetovaná suma vždy prevyšuje sumu 
z nadbytku. Toto je biblická štedrosť. Toto je Božia 
ekonómia, ktorá nežiada veľa, ale žiada všetko.

Božia ekonómia nežiada veľa, 
ale žiada všetko.
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Byť mladým človekom znamená mať množstvo snov 
a nápadov, a v tom istom okamihu byť vyplnený 
strachom, či sa to podarí, alebo príde zlyhanie. Túžime 
byť vtipní, dôležití, schopní ohromiť iných alebo 
jednoducho povedané, byť milovaní a akceptovaní. 
A absolútne najhoršia vec, ktorú môžeš v tomto veku 
urobiť, je uzatvoriť sa a ignorovať hlas vo vnútri, ktorý 
ťa volá na dobrodružstvo.
Prvé dobrodružstvo, na ktoré ťa vyzývam, je prijať 
Pána Ježiša ako svojho osobného Spasiteľa. Ak si to 
ešte neurobil, urob pokánie zo svojich hriechov, daj sa 
pokrstiť v mene Ježiša a On ťa vyplní svojím Duchom. 
Ak počuješ Boží hlas, neváhaj a odpovedz: ,,Áno!“
 
„Ale Hospodin mi povedal: Nehovor: Som dieťa, lebo 
k všetkému, ku čomu ťa pošlem, pôjdeš, a všetko, čo ti 
prikážem, budeš hovoriť. Neboj sa ich, lebo ja som 
s tebou, aby som ťa vyslobodil, hovorí Hospodin.“
Jeremiáš 1:7-8
 
Biblia uznáva iba dva stavy: detský a stav dospelého 
človeka (1. Korinťanom 13:11), takže neber 
svoje tínedžerské roky ako sivú zónu, aby si bol 
nezodpovedný a vyhýbal sa výzvam, pokým už veľmi 
chceš, aby si ťa iní brali navážne, teda ako dospelého. 
Nauč sa teraz prijať výzvy a s Pánom budeš schopný 
dosiahnuť všetky svoje nápady behom života.
Často ignorujeme fakt, že väčšina ľudí, ktorých Boh 
použil, boli vo tvojom veku, keď začali chodiť s 
Bohom. Tu je niekoľko príkladov:
• Ježišovi učeníci boli tínedžeri alebo boli vo svojich 20. 
rokoch.
• Dávid bol pomazaný za kráľa, keď mal približne 10 až 
15 rokov.
• Samuel bol prvýkrát povolaný, keď mal okolo 12 
rokov.
• Jozef mal približne 17 rokov, keď mu Pán dal sny.

• Mária, matka Ježišova, bola pravdepodobne 
tínedžerka, keď sa jej anjel Gabriel objavil.
• Ester bola v tínedžerských rokoch alebo vo svojich 20. 
rokoch.
 
Samozrejme, Biblia neuvádza presný vek, ale logickým 
sledovaním ich života v Písme a historických faktov 
môžeme vidieť, že boli na začiatku svojej cesty stať sa 
dospelými ľudmi, keď ich Pán osobne oslovil.
Povzbudzujem ťa, aby si študoval ich životy. Všimni 
si, či niektorí z nich boli dokonalí. Pozri sa, ktorí z nich 
zažili dobré veci, keď sa báli a nedôverovali Bohu. 
Biblia je úžasná kniha, pretože nám ukazuje skutočný 
život skutočných ľudí s ozajstnými víťazstvami, ale 
taktiež pádmi. Náš Pán ich nikdy nenechal odsúdených 
za svoje chyby. To neznamená, že sa Mu páčili, ale Jeho 
cieľom bolo a je pomôcť, nie zničiť. Vykroč a neboj sa 
schybiť, nauč sa komunikovať a byť úprimný, nauč sa 
požiadať o pomoc a neboj sa vykročiť, prekonaj hriech 
a svoje strachy. Urobil si chybu, nevyšlo to hneď na 
prvýkrát? Gratulujem, si oficiálne človekom ako všetci 
my. V tomto živote víťazia tí, ktorí si chyby uznajú a 
majú väčšiu žiadosť pokračovať v boji o víťazstvo ako 
iba vypadať dokonalí.
 
„Nech nikto neopovrhuje tvojou mladosťou, ale buď 
príkladom veriacim v slove, v správaní, v láske, v duchu, 
vo viere a v čistote.“ 1. Timoteovi 4:12
 
Nedovoľ iným, aby pohrdli týmto skvelým obdobím a 
ani ty sám nepohŕdaj. Život je cenný dar, uisti sa, že ho 
žiješ naplno, ako to Pán zamýšľal pre nás všetkých.

Sebastian Červeni

 Urobil si chybu?

pre tínedžerov

Prekvapujúce, ale Boh nie je šokovaný
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Zdravé veci rastú
„Ale ktoré padlo do dobrej zeme, sú tí, ktorí počúvajú 
slovo, zachovávajú ho v čistom a dobrom srdci, sú stáli 
a prinášajú úžitok.“ Lukáš 8:15  
 
Istotne každý z nás sme ochutnali jablko. Keď ho 
konzumujeme, je to najviac z dôvodu, že pociťujeme 
hlad a jednoducho nerozmýšľame o samotnom ovocí. 
Keď by sme sa však zamysleli trochu nad pôvodom 
jablka, o jeho strome a ako prišlo do bodu, že skončilo 
v našich rukách, všimli by sme si, že to jablko je 
plod stromu, ktorý možno pred mnohými rokmi ani 
neexistoval. Bolo tam semienko, ktoré niekto zasadil do 
zdravej pôdy, okopal, zalial a potom tam vyrástol prútik, 
z toho prútika strom, listy a nakoniec doniesol ovocie, 
z ktorého máme teraz pôžitok pre náš žalúdok. 

Keď si niekde všimneme vzrast, hneď máme na mysli 
úspech, ale z veršov, ktoré napísal Lukáš v 8. kapitole, 
vidíme, že nie vždy je tomu tak. 
Semienko, ktoré spadlo medzi tŕnie taktiež rástlo, ale sa 
udusilo. Takisto semienko, ktoré padlo na skalu rástlo, 
ale sa osušilo. Preto sám vzrast je dôležitý, ale aby sme 
prišli po dobré výsledky, dôležitejšia je pôda, do ktorej 
to semienko má byť zasadené. Napriek tomu, že je táto 
rubrika venovaná osobnému vzrastu, naším zameraním 
by nemal byť samotný vzrast, dokonca sústredením nie 
je ani ovocie, ale semienko a pôda. Všetko ostatné, čo 
potom príde, bude výsledkom. 
Ak dobré semienko spadne do dobrej pôdy, vtedy sa tam 
zmôže zdravý koreň, príde aj dobrý vzrast a časom 
aj dobré a zdravé ovocie. 

Z prečítaného textu vidíme, že dobrú pôdu alebo zem 
predstavuje čísté a dobré srdce. Taktiež nám Biblia 
odhaľuje, že to, čo je v srdci, vychádza navonok. 
Tiež nás varuje Šalamún v knihe Prísloví, aby sme 
ponad všetko chránili srdce, lebo z neho pochádza život. 
Ak bude naše srdce zdravé a čisté, keď tam príde dobré 
semienko, z neho vyrastú dobré a zdravé plody. 
 
Našou úlohou je vytvoriť zdravé podmienky, kde 
Božie slovo vytvorí zdravý koreň v srdci človeka a 
potom z čistého a dobrého srdca prichádza úžitok. 
Každý je zodpovedný pre svoje srdce. Ježiš povedal: 
„Blahoslavený sú čistým srdcom, lebo oni budú vidieť 
Boha“ (Matúš 5:8). Áno, samotný proces od semienka 
po ovocie vyžaduje určitý čas. Napríklad, ak by sme 
zasadili jablkové semienko, je potrebné okolo 8 rokov, 
aby z neho vyrástol strom, ktorý prinesie prvé plody. 
Znamená to, že výsledky nie sú hneď zrejmé, ale 
napriek tomu je isté, že prídu. Postaraj sa o to, aby tvoje 
srdce bolo zdravou pôdou a zo zdravej pôdy vyrastú 
zdravé veci, ktoré prinesú dobré ovocie.

Dávid Mamojka

osobný vzrast
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Prečo sú Vianoce

revolúciou
Asýria sa rýchlo stávala svetovou superveľmocou. 
Rastúca moc Asýrie však nebola výsledkom politickej 
zručnosti, vojenskej prevahy či hospodárskej sily. 
Asýriu vzbudil Boh, aby vykonal súd nad svojím 
nekajúcim ľudom. Sýrsky kráľ Recín a izraelský kráľ 
Pekach sa usilovali uzatvoriť zmluvu s judským kráľom 
Ácházom a dúfali, že ich združenie národov zažehná 
asýrske vojská. Ácház to odmietol. A tak sa Pekach s 
Recínom obrátili proti Ácházovi.

Božia vernosť voči svojmu vyvolenému ľudu, svojim 
zmluvným sľubom a svojim vykupiteľským plánom 
sa uprostred týchto politických intríg nezmenila. Mala 
byť však verejne vystavená najmenej pravdepodobnými 
prostriedkami:

„Lebo dieťa sa nám narodilo, syn nám je daný; na jeho 
pleciach spočinie kniežatstvo, jeho meno bude: Predivný 
radca, Mocný Boh, Otec večnosti, Knieža pokoja.“ 
(Izaiáš 9:5)

Tento božský prísľub hovoril priamo do krízy, ktorej 
čelil Ácház a Judsko, keď sa blížilo asýrske vojsko. Ku 
konečnému naplneniu Izaiášovho proroctva malo dôjsť 
o sedemsto rokov neskôr.

 

Narodenie Kráľa
Panna menom Mária bola zasnúbená s mužom menom 
Jozef. Anjel Gabriel oznámil:

„Ajhľa, počneš, porodíš syna a dáš Mu meno Ježiš. 
Bude veľký, Synom Najvyššieho sa bude volať a Pán 
Boh Mu dá trón Jeho otca Dávida. Bude kraľovať nad 
domom Jákobovým naveky a Jeho kráľovstvu nebude 
konca.“ (Lukáš 1:31-33)

Dostali ste už niekedy oznam o narodení dieťaťa? 
Všetky majú jednu vec spoločnú. Oznamy o narodení 
sa posielajú po tom, čo sa dieťa narodí. Avšak Gabriel 
oznámil Márii narodenie Ježiša predtým, ako počala. 
Tento anjelský oznam je božským pokračovaním 
prorockého oznamu o Kristovom narodení v Knihe 
Izaiáš 9:5-6. Toto je skutočný význam Vianoc. 
Narodenie Ježiša predstavuje príchod vládcu sveta! Čo 
znamená narodenie Ježiša? Izaiáš 9:5-6 vyhlasuje tri 
základné pravdy o narodení Krista.
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Jeho narodenie bolo zázrakom
Ježiš sa spýtal: „Čo si myslíte o Kristovi? Čí je syn?“ 
Farizeji odpovedali: „Dávidov.“ Ježiš odpovedal:

„Akože Ho teda Dávid môže nazývať v duchu svojím 
Pánom, keď hovorí: Povedal Pán môjmu Pánovi: Posaď 
sa mi na pravici, dokiaľ Ti nepoložím pod nohy Tvojich 
nepriateľov? Keď Ho teda Dávid Pánom nazýva, akože 
mu je synom?“ (Matúš 22:43-45)

Ježiš Kristus je tou odpoveďou. „Dieťa sa nám 
narodilo, syn nám je daný.“ „Nám“ znamená „pre nás“. 
Bezprostredne sa to vzťahuje na Judsko. V konečnom 
dôsledku sa to vzťahuje na všetkých, ktorí veria v 
Krista. Ježiš sa narodil, aby za nás zomrel (Izaiáš 53:4-
6).

Jeho narodenie bolo revolúciou
„Lebo dieťa sa nám narodilo, syn nám je daný; na jeho 
pleciach spočinie kniežatstvo.“ (Izaiáš 9:5a)

Dieťa Ježiš spočinulo na Máriiných pleciach po tom, čo 
ho nadojčila. Ale na pleciach tohto dieťaťa spočinulo 
kniežatstvo. Mudrci sa spýtali Herodesa: „Kde je ten 
narodený kráľ židovský?“ (Matúš 2:2). Z mnohých detí 
sa stali králi. Iba raz sa z Kráľa stalo dieťa. Kniežatstvo 
je na pleciach Ježiša.

Ježiš neskôr vyhlasuje: „Daná je mi všetka moc na 
nebi a na zemi. Choďte teda, čiňte mi učeníkmi všetky 
národy“ (Matúš 28:18-19). Ježišove nároky sú politické. 
Otázka neznie „Súhlasíš?“ Znie takto: „Budeš ho 
nasledovať?“ 
 
Jeho narodenie bolo darom
Je zvykom darovať dar, keď sa narodí dieťa, najmä 
kráľovské. To urobili mudrci, keď našli dieťa Ježiša 
(Matúš 2:11). Ježiš si zaslúži naše najlepšie dary. Ale 
on ich nepotrebuje. Ježiš je ako prvý darom Božím pre 
nás, a my ho zúfalo potrebujeme. Izaiáš 9:5 hovorí: 
„Lebo dieťa sa nám narodilo, syn nám je daný; na jeho 
pleciach spočinie kniežatstvo, jeho meno bude: Predivný 
radca, Mocný Boh, Otec večnosti, Knieža pokoja.“

Kráľom dávali kráľovské mená, aby poctili ich 
vznešenosť. Prorok Izaiáš pripisuje Kristovi štyri mená. 
Tieto mená však nie sú zdvorilostné. Odrážajú úplnú 
dostatočnosť Krista, ktorá dokáže naplniť každú potrebu 
v našom živote. Sám Ježiš je Predivným radcom, 
Mocným Bohom, Otcom večnosti a Kniežaťom pokoja.

Vianoce napokon nie sú o dieťati v jasliach. Sú o vtelení 
samotného Boha, ktorý prišiel zachrániť svoj ľud od 
hriechov. Narodený Kráľ bol pribitý na kríž, vstal 
z mŕtvych a vládne naveky!

zdroj: internet
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Našla som pravdu

Vyrastala som v neveriacej rodine, ale väčšina mojich 
príbuzných boli veriaci, tak som už ako dieťa mala 
príležitosť ísť do zhromaždenia so sesternicou. Po 
jednej kázni, kde sa hovorilo o pekle a večných mukách 
som sa tak bála, že som odvtedy viac nechcela ísť 
do zhromaždenia. Verila som, že Boh je. Aj počas 
školenia, keď nás učili o evolúcii, so spolužiakmi sme sa 
presviedčali o Bohu. A život šiel: školenie, vydaj, deti. 
Avšak niekde v hĺbke vždy bola tá túžba po Bohu. 

Jedna moja sesternica chodila medzi skupinu ľudí, ktorí 
čítali Slovo Božie, ale vysvetľovali si ho inak. Všetko to 
bolo na základe logického chápania a rozmýšľania. Že raj 
bude na zemi, lebo ako by človek z krvi a mäsa mohol ísť 
do neba? Tiež, že peklo neexistuje, že ono je vlastne tvoj 
hrob. Keď ťa pochovajú, to je tvoj hrob. Páčilo sa mi, že 
si všetko môžem logicky vysvetliť a pochopiť rozumom. 
A keďže som chcela slúžiť Bohu, volila som si chodiť 
medzi nich. Nasledovalo študovanie Biblie, odchádzanie 
do ich spoločenstva, pokrstenie sa a svedčenie iným 
ľuďom. Všetko som to robila, chcela som slúžiť Bohu, 
ale nemohla som zmeniť seba. Bolo hodne zlých vecí v 
mojom živote, charakter, ktorý som chcela zmeniť, ale 
nešlo to. Bola som z toho veľmi nešťastná, lebo som si 
bola vedomá, že Boh všetko vie a pred Ním sa nemožno 
pretvarovať. Po niekoľkých rokoch som odtiaľ odišla, 
lebo nemalo zmysel predstierať pobožného kresťana a v 
hĺbke duše som vedela, že iba klamem seba. Určitý čas 
som sa cítila byť slobodná, že si môžem žiť ako chcem, 
robiť, čo chcem. Avšak tá túžba po Bohu silne pôsobila 
vo mne. Chcela som Mu slúžiť, chcela som sa zmeniť. 
Ale ako? 

Rozhodla som sa, že všetkými silami sa budem snažiť 
seba zmeniť a že sa navrátim do tej spoločnosti, odkiaľ 
som odišla, lebo som verila (tak som bola učená), že iba 
oni poznajú pravdu, kým všetci ostatní blúdia. Bolo to 
pred Novým rokom, s kamarátkou sme sa po večeriach 
nudili a keďže sme počuli, že v Dome kultúry sú 
evanjelizačné služby, šli sme tam, aby sme si skrátili čas. 

Z jednej strany vo mne horela túžba po Bohu, 
ale čo tam môžem počuť, keď tí ľudia nepoznajú 
pravdu?! Kázané bolo Slovo Božie o boháčovi 
a Lazarovi. Stále som vyhľadávala chyby v kázni na 
základe toho, ako som ja bola učená. Čo ten človek 
rozpráva? Veď on nepozná pravdu! A dívala som sa na 
ľudí vôkol seba. Bola to plná sieň šťastných ľudí, ktorí 
počúvali, spievali, modlili sa. Ako toľkí ľudia môžu 
byť na omyle? Mala som túžbu s niekým sa rozprávať 
o Bohu, o pravde. Vedela som, že sa tam nachádzajú aj 
študenti Biblickej školy, tak som požiadala o rozhovor 
s nimi. Prišiel ku mne mladý manželský pár, milý, 
usmiaty a láskavo sa ma opýtali, o čom sa chcem 
rozprávať. Moja otázka znela: Ako poznať pravdu, keď 
je tak mnoho zhromaždení, zborov, učení..? Oni mi 
citovali Slovo Božie a povedali: „Pán Ježiš povedal: Ja 
som cesta, pravda i život. Ktorú pravdu Vy hľadáte?“
Poznala som ten verš, ale čo mám s tým urobiť?  
 
Odpovedali mi: „Čítajte Slovo Božie, modlite sa a 
Boh vás odvedie tam, kde Vás chce mať.“ Poslúchla 
som. Čítala som, modlila sa, odchádzala do niektorých 
zborov na bohoslužby, na domácu skupinku k čítaniu 
Slova Božieho, ale všade mi niečo chýbalo. Nevedela 
som, čo mi chýba, až som prišla do zboru, v ktorom som 
i dnes, a vtedy som vedela, že tu som doma. Tu bola 
každá moja duchovná potreba naplnená. Zažila som 
Boha osobne. Zažila som, že je živý, prítomný, 
že hovorí. Hovoril mne osobne. Dala som sa pokrstiť na 
meno Pána Ježiša Krista, Pán ma pokrstil Jeho Svätým 
Duchom a oslobodil ma z toho, z čoho som sa snažila 
svojimi silami vymaniť. 

Ďakujem Bohu, že ma vytrhol z blata hriechu, že 
ma vyviedol z cesty falošného učenia a oklamania a 
pritiahol ma k sebe, že ma spasil a zachránil a že dnes 
môžem byť Jeho dieťaťom.

Autorka známa redakcii

svedectvo
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 „…a prijmete moc Svätého Ducha ,ktorý prijde 
na vás,a budete mi svedkami…“
Skutky svätých apoštolov 1:8
 
Čo pre mňa znamená byť letničný kresťan? Či len to, že 
som prijala Svätého Ducha na začiatku mojej cesty za 
Ježišom, alebo znamená to, že sa každý deň ohliadam 
na Jeho pravdu a chcem byť Jeho svedkom, plnená a 
vedená Duchom? 

Táto zvláštna kniha na veľmi jednoduchý spôsob hovorí 
o tom, aký by mal byť život tých, ktorí o sebe hovoria, 
že sú letniční kresťania. Rozdelená je na tri časti; prvá 
časť hovorí o tom, v čo veríme a druhá časť o tom, ako 
to, v čo veríme, uplatňujeme do svojho kresťanského 
života. V tretej časti sú opísané životy niektorých ľudí, 
ktorí zažili mocné svedectvá, len pretože sa dali viesť 
Svätému Duchu.
 

Byť letničný kresťan

Branislava Murtinová

čitateľ čitateľovi

Autori sa v knihe zmieňujú o tom, čo pre nás znamená 
Biblia, o božstve Pána Ježiša a o znovuzrodení. 
Hovoria, čo je to, čo by každý kresťan mal uplatňovať 
vo svojom živote: modlitbu, pôst, čítanie Biblie, 
neopúšťanie spoločného zhromaždenia, zúčastnenie sa 
stola Pánovho a dávanie na Božie kráľovstvo. Hovoria 
o svätosti, ktorá nema byť viditeľná na kresťanovi iba 
v nedeľu, ale na každý deň: v rodine, v manželsve, vo 
výchove detí, v prácach, v školách, na ulici či na poli, v 
obliekaní sa, v spôsobe rozprávania... Dotýkajú sa tém o 
daroch a ovocí Ducha Svätého. Tiež o rôznych úlohách, 
ktoré sú zverené kresťanom v cirkvi. 

Čo to znamená pre mňa? Kladiem túto otázku sebe a 
tiež tebe, drahý čitateľ, ktorý budeš čítať túto knihu. 
Byť letničný kresťan je zodpovedná úloha. Nielen, keď 
sme prijali Sväteho Ducha, ale na každý deň života.




